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Benešová vyjádřila obavy o dění na státním
zastupitelství
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politika

Radim Daňhel vedl Vrchní státní zastupitelství od minulého léta,
kdy ho na návrh nejvyššího státního zástupce Igora Stříže
jmenoval ministr spravedlnosti Pavel Blažek (ODS). Nyní
nečekaně končí a nad jeho odchodem visí řada otazníků. 

Marie Benešová

11. června 2023 - 08:12

Vrchní státní zástupce v Olomouci Radim Daňhel po necelém roce
nečekaně končí na vlastní žádost ve funkci. Šéf olomouckých
žalobců patří mezi tři nejvýše postavené osoby v soustavě státních
zástupců a olomoucké vrchní státní zastupitelství je klíčovým uzlem
české justice. 
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Podle ministerstva spravedlnosti jde o „osobní a profesní důvody“
související s pobočkami úřadu v Brně a Ostravě. O tom, že se
chystá skončit, hovořil Daňhel již dříve a opakovaně s ministrem
spravedlnosti Pavlem Blažkem (ODS) a nejvyšším státním zástupem
Igorem Střížem. Jeho podřízení ale o rezignaci až do pátku nevěděli.

 

Radim Daňhel vedl Vrchní státní zastupitelství od minulého léta, kdy
ho na návrh nejvyššího státního zástupce Stříže jmenoval ministr
spravedlnosti Blažek. V čele zastupitelství vystřídal po téměř 20
letech Iva Ištvana, který dobrovolně odešel na místo řadového
žalobce na Nejvyšší státní zastupitelství do Brna. 

 

 

, který má při jmenování vrchních státních zástupců poslední slovo,
ho ale dlouhodobě kritizoval, a tak byl jeho odchod s nástupem
Blažka na ministerstvo spravedlnosti očekávaný. Blažkovi antipatie
vůči Ištvanovi souvisí i s nočním zásahem policistů na úřadu vlády v
roce 2013, od nějž brzy uplyne deset let. Celá akce policistů z ÚOOZ
tehdy vyvrcholila v pád vlády Petra Nečase, v níž byl Blažek poprvé
ministrem spravedlnosti.

 

Rezignaci Ištvanova nástupce po necelém roce ve funkci ovšem
čekal málokdo. Radim Daňhel odchází k 31. červenci na vlastní
žádost.

 

Ihned po oznámení rezignace se začalo spekulovat o tom, zda jde o
skutečné důvody, které Daňhela vedly k tomu, že se rozhodl z
funkce vrchní státního zástupce stáhnout. Podle bývalé ministryně
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spravedlnosti Marie Benešové (za ANO) může jít pouze o zástupný
důvod.

 

Také jsme psali:

Posílat tzv. dezoláty do vězení? I takové úvahy se objevují
 

„Nic bližšího o tom nevím. Je to smutné a pozoruhodné, co se nyní
děje na státním zastupitelství. Pravdu se nejspíš veřejnost nedozví,“
řekla Benešová pro Echo24. A dodala: „Kde je Milion chvilek pro
demokracii? Dnes se neobává o osud justičních orgánů?“

 

O skutečných důvodech lze v tuto chvíli zatím jen spekulovat. K
důvodům rezignace se chce Daňhel podrobněji vyjádřit až příští
týden.

 

(jar, prvnizpravy.cz, foto: repro: xtv)
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